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Svar på spørgsmål stillet ifm. samråd den 25. november 2020.  

Kan ministeren forklare, hvorfor EU-kommissionens øverste embedsmand 

for området Benjamin Angel på Twitter skriver, at DAC7 allerede er på 

plads og at landene har accepteret?  

Svar 

Som oplyst i forbindelse med forelæggelsen i Folketingets Europaudvalg den 26. 

november 2020 var DAC7-forslaget ikke vedtaget. DAC7-forslaget er fortsat ikke 

vedtaget. Forslaget skulle først behandles på Coreper den 27. november 2020, 

dvs. dagen efter FEU-forelæggelsen. Det var tidligst ved dette møde, at EU-lan-

dene skulle afgive deres støtte til, at forslaget kunne vedtages i skriftlig procedure. 

Sagen er på dagsordenen for ECOFIN (uformel videokonference) den 1. decem-

ber 2020. I den aktuelle situation, hvor der ikke er formelle rådsmøder, men kun 

møder i form af uformelle videokonferencer, kan der ikke træffes formelle beslut-

ninger på videokonferencerne, men kun i kraft af skriftlige procedurer. Det var 

forventningen, at den skriftlige procedure ville udløbe i forbindelse med ECOFIN 

den 1. december 2020. På Coreper den 27. november var der støtte til DAC7-for-

slaget. Det ventes nu, at den formelle vedtagelse af forslaget afventer en udtalelse 

fra Europa-Parlamentet. Det er usikkert, hvornår forslaget vil være endeligt vedta-

get, evt. i starten af 2021.      

Kommissionens offentlige melding om enighed om DAC7 henviser formentlig til 

den foreløbige konsensus om DAC7-forslaget, som blev opnået i en teknisk ar-

bejdsgruppe ved et møde den 20. november 2020. 

Fra dansk side har man på Coreper den 27. november støttet forslaget og samtidig 

påtalt forløbet, som rejste spørgsmål i Folketinget, og opfordret til forsigtighed i 

kommunikationen, så det ikke fremstår som om der er enighed i sagerne, før det 

er tilfældet. 
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